

## Financial year 2022: EEX Group strengthens global market position in a turbulent environment

**Leipzig, 26 April 2023** – In 2022, EEX Group was able to expand its global position in all business areas. The international exchange group headquartered in Leipzig increased its total revenues by 33% to EUR 482.4 million (2021: EUR 362.4 million). Earnings before interest and taxes (EBIT) rose to EUR 239.2 million, an increase of 74% compared to 2021. EEX Group recorded strong growth in particular in natural gas trading and in the North American commodity markets. The services of the clearing house ECC were a strong foundation for the company's success.

Peter Reitz, CEO of EEX, puts the year 2022 in perspective: “The excellent figures reflect the steadily increasing importance of our offering. Especially in turbulent times, market-based instruments form the basis for security of supply and transparency. In addition, the secure processing of transactions via the clearing house is of central importance. In these extreme market conditions, it shows that by working closely with our customers, we are able to develop market-based solutions and provide stability.”

### **Power: Increasing market shares in an overall declining European futures market**

The strong volatility and high price levels led to reluctance to trade long-term European power contracts in 2022. While sales revenues on the Power Spot Market, operated by EPEX SPOT, slightly increased to EUR 74.1 million with consistent trading volume, sales revenues in futures trading fell to EUR 80.9 million (2021: EUR 104.1 million). In an overall declining European power derivatives market, EEX was able to significantly increase its market shares and thus expand its role as the world's leading power exchange. Contrary to the trend in Europe, the US power futures markets of Nodal Exchange reported a new trading record.

### **Record high in the natural gas markets**

Due to the tense gas supply situation caused by the war in Ukraine, the need for exchange hedging instruments and thus the trading volume on the EEX gas markets increased significantly. The record trading volumes on the European natural gas markets led to a significant increase in sales revenues from EUR 65.2 million to EUR 91.0 million (of which EUR 69.6 million was recorded in the spot markets and EUR 21.4 million in the derivatives markets).

### **Clearing as anchor of stability in uncertain times**

The year 2022 showed in particular how important it is to secure transactions via a central counterparty. Clearing is a safe haven and the clearing houses ECC and Nodal Clear are strong partners for risk management for trading participants. Many market participants increasingly used the cleared markets of EEX Group to hedge risks, which was reflected in increasing volumes, especially in the gas market, and higher market shares in both power and gas markets.

### **Diversification a key success factor**

A key factor in the Group's success is the continuous diversification of products and services worldwide. CEO Peter Reitz: "The figures show that our economic success is not dependent on our former core market – the European power derivatives market. Our other markets, above all the gas market and the US markets, have developed into strong growth drivers. But we also see a positive development in our smaller markets, for example in the sector of agricultural products."

Combining economic strength and ecological sustainability is one of the core objectives of EEX. Peter Reitz also points this out: "With our products and services, we are a driver of the energy transition and have initiated and implemented further projects in 2022". In the USA, products for the voluntary carbon markets were introduced and in Europe, spot market auctions for Guarantees of Origin complement the offer.

Reitz adds: "The first three months of the new year allow for a positive outlook. Prices on the power and gas markets have fallen significantly. Trading volumes on the EEX Power Derivatives market are picking up again, while we can continue the growth of the past year in our other markets."

More information can be found [here](#).

**EEX Group** builds secure, successful and sustainable commodity markets worldwide – together with its customers. The group offers trading in power, natural gas, environmental products, freight and agriculturals as well as subsequent clearing and registry services, connecting a network of more than 800 trading participants. EEX Group consists of European Energy Exchange (EEX), EPEX SPOT, EEX Asia, Power Exchange Central Europe (PXE) and Nodal Exchange as well as the registry provider Grexel Systems and software companies KB Tech and Lacima. Clearing is provided by EEX Group's clearing houses European Commodity Clearing (ECC) and Nodal Clear. EEX Group is part of Deutsche Börse Group. More information: [www.eex-group.com](http://www.eex-group.com)

**Contact:**

EEX Public Relations

T +49 341 2156-300

[presse@eex.com](mailto:presse@eex.com)

## Geschäftsjahr 2022: EEX Group stärkt globale Marktposition in turbulentem Umfeld

**Leipzig, 26. April 2023** – Die EEX Group konnte im Jahr 2022 ihre globale Position in allen Geschäftsfeldern ausbauen. Die international tätige Börsengruppe mit Hauptsitz in Leipzig steigerte ihre Gesamterlöse um 33 % auf 482,4 Mio. Euro (2021: 362,4 Mio. Euro). Das Ergebnis vor Zinsen und Steuern (EBIT) stieg auf 239,2 Mio. Euro, ein Zuwachs von 74 % im Vergleich zu 2021. Starkes Wachstum verzeichnete die EEX Group insbesondere im Handel mit Gasprodukten und im Nordamerika-Geschäft. Ein starkes Fundament für den Unternehmenserfolg waren die Dienstleistungen der Clearingtochter ECC.

Peter Reitz, CEO der EEX, ordnet das Jahr 2022 ein: „Die hervorragenden Zahlen spiegeln die stetig steigende Bedeutung unseres Angebots wider. Insbesondere in turbulenten Zeiten bilden marktbasierende Instrumente die Grundlage für Versorgungssicherheit und Transparenz. Darüber hinaus ist die sichere Abwicklung der Geschäfte über das Clearinghaus von zentraler Bedeutung. Unter diesen extremen Marktbedingungen zeigt sich, dass wir durch die enge Zusammenarbeit mit unseren Kunden in der Lage sind, marktbasierende Lösungen zu entwickeln und Stabilität zu bieten.“

### **Strom: Steigende Marktanteile in einem insgesamt rückläufigen europäischen Terminmarkt**

Die starke Volatilität und das hohe Preisniveau führten im Jahr 2022 zu einer Zurückhaltung im Handel mit langfristigen europäischen Stromkontrakten. Während am Strom-Spotmarkt, betrieben von der EPEX SPOT, bei annähernd gleichbleibendem Handelsvolumen die Umsatzerlöse mit 74,1 Mio. Euro leicht stiegen, sanken die Umsatzerlöse im Terminhandel auf 80,9 Mio. Euro (2021: 104,1 Mio. Euro). In einem insgesamt rückläufigen europäischen Strom-Terminmarkt konnte die EEX ihre Marktanteile deutlich erhöhen und damit ihre Rolle als global führende Strombörse ausbauen.

Entgegen dem Trend in Europa erzielten die US-amerikanischen Stromterminmärkte der Nodal Exchange einen neuen Handelsrekord.

### **Rekordhoch in den Gasmärkten**

Aufgrund der angespannten Gasversorgungslage durch den russischen Angriffskrieg stieg der Bedarf an börslichen Absicherungsinstrumenten und damit das Handelsvolumen an den EEX-Gasmärkten deutlich an. Die Rekord-Handelsvolumina an den europäischen Erdgasmärkten führten zu einem deutlichen Anstieg der Umsatzerlöse von 65,2 Mio. Euro auf 91,0 Mio. Euro (davon 69,6 Mio. Euro in den Spotmärkten und 21,4 Mio. Euro in den Terminmärkten).

### **Clearing Stabilitätsanker in unsicheren Zeiten**

Im Jahr 2022 hat sich ganz besonders gezeigt, wie wichtig die Absicherung der Geschäfte über einen zentralen Kontrahenten ist. Clearing ist ein sicherer Hafen und die Clearinghäuser ECC und Nodal Clear starke Partner für das Risikomanagement der Handelsteilnehmer. Viele Marktteilnehmer nutzten verstärkt die geclearten Märkte der EEX Group zur Risikoabsicherung, was sich in steigenden Volumen, vor allem im Gasmarkt, und höheren Marktanteilen sowie im Strom als auch im Gasmarkt ausdrückte.

### **Diversifizierung wesentlicher Erfolgsfaktor**

Ein wesentlicher Faktor für den Erfolg der Gruppe ist die kontinuierliche Diversifizierung ihrer Produkte und Services weltweit. Dazu CEO Peter Reitz: „Die Zahlen belegen, dass unser wirtschaftlicher Erfolg nicht von unserem einstigen Kernmarkt – dem europäischen Strom-Terminmarkt – abhängig ist. Unsere weiteren Märkte, allen voran der Gasmarkt und die US-Märkte, haben sich zu starken Wachstumstreibern entwickelt. Aber auch in unseren kleineren Märkten, beispielsweise im Agrarsegment, sehen wir eine positive Entwicklung.“

Wirtschaftliche Stärke und ökologische Nachhaltigkeit zu verbinden, ist eines der Kernziele der EEX. Darauf verweist auch Peter Reitz: „Wir sind mit unseren Produkten und Dienstleistungen ein Treiber der Energiewende und haben 2022 weitere Projekte initiiert und umgesetzt“. In den USA wurden Handelsprodukte für die freiwilligen Kohlenstoffmärkte eingeführt und in Europa ergänzen Spotmarktauktionen für Herkunftsnachweise das Angebot.

Reitz ergänzt: „Die ersten drei Monate des neuen Jahres lassen einen positiven Ausblick zu. Die Preise auf den Strom- und Gasmärkten sind deutlich gesunken. Die Handelsvolumina am Strom-

Terminmarkt der EEX ziehen wieder an, während wir in unseren anderen Märkten das Wachstum des vergangenen Jahres fortführen können.“

Weitere Informationen finden Sie **hier**.

Die **EEX Group** entwickelt weltweit sichere, erfolgreiche und nachhaltige Commodity-Märkte – gemeinsam mit ihren Kunden. Das Angebot der EEX Group umfasst den Handel mit Strom, Erdgas, Umweltprodukten, Fracht- und Agrarprodukten sowie Clearing- und Register-Dienstleistungen und verbindet ein Netzwerk von mehr als 800 Teilnehmern. Zur EEX Group gehören die European Energy Exchange, EEX Asia, EPEX SPOT, Power Exchange Central Europe (PXE) und Nodal Exchange sowie der Registerbetreiber Grexel System und die Softwareunternehmen KB Tech und Lacima. Das Clearing wird durch die beiden Clearinghäuser der Gruppe, die European Commodity Clearing (ECC) und Nodal Clear, durchgeführt. Die EEX ist Mitglied der Gruppe Deutsche Börse. Weitere Informationen unter: <http://www.eex-group.com>.

**Kontakt:**

EEX Public Relations

T +49 341 2156-300

[presse@eex.com](mailto:presse@eex.com)